
Algemene Beschouwingen PvdA bij de begroting 2021 
 
Voorzitter, 
 
Corona:  
2020: Een bijzonder ingrijpend jaar voor alle inwoners, maar zeker voor degenen die 
het in ernstige mate treft. De PvdA heeft diep respect voor de zorgmedewerkers en 
alle andere dienstverleners en zeker ook vrijwilligers, die gewoon hun werk doen 
buitenshuis en daarmee toch een zeker risico lopen maar hun taak, juist nu, vanuit 
betrokkenheid gewoon oppakken. De gevolgen van Corona zullen ook nog best een 
tijd voelbaar zijn. En we hebben elkaar hard nodig nu, want eenzaamheid neemt toe, 
meer mensen die ernstig ziek zijn of zelfs overlijden, een baan of inkomen verliezen 
met soms schulden tot gevolg, of psychische problemen krijgen. Bepaalde 
beleidsterreinen zijn in urgentie toegenomen, en vooral daarom (maar ook om 
andere redenen: procesverloop, gebrek aan inhoudelijke onderbouwing) is de PvdA 
voorstander van het laten vervallen van de bezuiniging op de Vitale Coalitie voor 
volgend jaar. Rust en goed nadenken met elkaar is nu geboden. In samenwerking 
met de partijen Streekbelangen, CDA, GroenLinks, Samen Stichtse Vecht, Het 
Vechts Verbond en de PVV dienen wij hiervoor een gezamenlijk amendement in. 
 
Inkomen: 
Afgelopen jaar hebben we het bedrag van de individuele studietoeslag flink 
opgehoogd en daar is een gedegen communicatie over geweest. Hopelijk gaat dat 
effect hebben voor studenten met een beperking! 
Er is een compensatieregeling voor het eigen risico gekomen. Kan de wethouder 
aangeven of daar goed gebruik van wordt gemaakt? 
De komende maanden zal het minima- en schuldenbeleid van de gemeente opnieuw 
onder de loep worden genomen. Wat kan beter en dan vooral gericht op het 
voorkómen van financiële problemen. Eerder heeft de PvdA daarover adviezen 
gestuurd aan het college en maatschappelijke organisaties pakken voortvarend 
mogelijkheden op om er steeds sneller bij te zijn als er problemen dreigen. 
We hoorden dat de gemeente het verstrekken van mondkapjes wil verbreden naar 
mensen met een U-pas. Kan de wethouder toezeggen dat dit inderdaad gaat 
gebeuren? 
 
Werkgelegenheid en economie: 
Inhoudelijk zijn er flinke stappen gezet op het gebied het aan het werk helpen van 
mensen, Kansis als leerwerkbedrijf met beschutte werkplekken en 
werkervaringsplaatsen, de start van de sociale coöperatie en de toekomstvisie op de 
bedrijventerreinen. Juist nu is het belangrijk om te investeren in een gunstig 
ondernemersklimaat, winkelcentrumgebieden en bedrijventerreinen om 
werkgelegenheid te creëren voor onze eigen inwoners. 
De PvdA ziet graag dat het komende jaar wordt ingezet op leerwerktrajecten naar 
kansrijke sectoren als de zorg en techniek. 
 
Duurzaamheid: 
Maar ook het thema duurzaamheid is voor de PvdA érg belangrijk. De ambitie om in 
2022 een klimaatneutrale gemeentelijke organisatie te hebben bleek helaas niet 
realistisch. We hebben daar meer tijd voor nodig. Gestart wordt met het 
verduurzamen van díe gebouwen die het snelst te realiseren zijn en waar het effect 



op duurzaamheid het grootst is. Van daaruit willen wij stevige vervolgstappen en 
ondertussen voortvarend andere zaken oppakken die goed haalbaar zijn, zoals Motie 
5 van GL over duurzaamheidsacties van isolatie en zonnepanelen, een motie die wij 
van harte zullen steunen!  
 
Wonen: 
De PvdA maakt zich zorgen over de huisvesting van jongeren en ouderen in deze 
gemeente, groepen die het onderspit delven op de woningmarkt. De woningen aan 
de planetenbaan zijn bedoeld voor studenten. En de andere jongeren dan? Die al 
werken? Die alleenstaand zijn? En moeilijk een hypotheek kunnen krijgen, teveel 
verdienen voor sociale huur, maar te weinig om te kunnen kopen…. 
Voorzitter, verzoek aan de wethouder aan te geven wanneer het onderzoek naar de 
mogelijkheden van startersleningen aan de raad gepresenteerd kan worden. En dan 
ouderen: 
Ouderen kunnen in deze gemeente moeilijk doorstromen als ze kleiner willen gaan 
wonen en áls ze al iets kunnen vinden, is dat vaak buiten de gemeente. Meer dan 
ooit is het voor ouderen van belang dat zij in hun eigen omgeving kunnen blijven op 
korte afstand van kinderen, vrienden en bekende activiteiten. Met name in 
Maarssenbroek is een grote toename van het aantal ouderen. Juist dáár zou de 
gemeente eens moeten kijken naar plekken waar extra gebouwd kan worden voor 
ouderen. Daarover een motie voorzitter, die wij samen met het VechtsVerbond 
indienen. 
 
Tot zover. 
------------------------------------------------------- 
Voorlezen amendement en motie 
 
Amendement op de Septembercirculaire 2020 Amendement Pas op de plaats 
m.b.t. subsidiekorting vitale coalitie.  
 
Als subbeslispunt onder 3. van het raadsbesluit Gemeentefonds Septembercirculaire 
2020 op te nemen:  

➢ De subsidiekorting van de organisaties van de vitale coalitie t.h.v. € 
660.000,00 over 2021 voor € 621.665 te laten vervallen en dit te dekken uit 
het overschot vanuit de septembercirculaire. 

➢ De organisaties van de vitale coalitie vanuit de regierol van de gemeente te 
begeleiden bij hoe invulling kan worden gegeven aan transformatie vanaf 
2022.  

➢ Ruim voor de begrotingsbehandeling 2022 met een voorstel te komen waarbij 
de hoogte van de subsidiekorting op de Vitale Coalitie wordt heroverwogen, 
met de volgende aandachtspunten:  
1. Het voorstel is in partnerschap met de Vitale Coalitie tot stand gekomen.  
2. De transformatiegedachte staat centraal: accent op algemene 
voorzieningen en daarnaast eerste lijn als preventie van dure zorg door 
tweede lijns voorzieningen.  
3. Extra aandacht voor de rol van vrijwilligers en ervaringsdeskundigen.  
4. Zoveel mogelijk behoud van algemene maatschappelijke voorzieningen 
(uitgangspunt in het dienstverleningsmodel).  
5. Preventie als belangrijke kernwaarde, waarbij voorzieningen tbv kinderen 



en jongeren, voorzieningen gericht op een gezonde leefstijl en sociale 
activiteiten voor ouderen belangrijke onderdelen zijn. 

 
Motie Onderzoek plekken ouderenwoningen in Maarssenbroek 

Verzoekt het college: 

• Vóór 1 juni 2020 te komen met een analyse van locaties in Maarssenbroek 

waar zich mogelijkheden voordoen om betaalbare woningen specifiek voor 

ouderen te bouwen. 


